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Referat fra IKA Tænketank: Kaffe 

 
 
 
Sted: BKI - Aarhus 
 
Tid: Tirsdag den 28/11 kl. 9.30 til 15.00  
 
Afbud fra:  
  
Ordstyrer: Claus Ryberg 
 
Referent: Vibeke Gjerlund  
 
Bemærkninger:  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Deltager: 
 
INI Navn Arbejdsgiver Stilling 

 
JD Jim Davidsen Frellsen Kaffe Key account manager 
VG Vibeke Gjerlund Peter Larsen kaffe Key account manager 
CR Claus Ryberg BKI Kaffe Nat. Salgschef 
PAH Peter André Henningsen JDE Key account manager 
MJ Mette Juhl Skanderborg Kommune  
MS Maria Yogasundram Billund Kommune  
TFL Trine Flodgaard Lindbæk Skanderborg Kommune  
 Kristian Mailand Knigge Esbjerg Kommune Udbudskonsulent 
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Dagsorden: 
 
1. Mulighed for bredere prisjusteringer på økologiske/certificerede kaffe? 
 
2. Instant/flydende kaffe drøftes. 
 
3. Er alternative mælkeprodukter, eksempelvis havredrik relevant i Udbud på nuværende 

tidspunkt. 
 
4. Drøftelse omkring 6-årig kontrakt fremfor 4-årig rammeaftale. 
 
 
5. Hvordan kan vi få mere bæredygtighed med i udbuddet? 
 
6. Mulighed for prisregulering ved ændring af eksempelvis store prisændringer af oversø-

isk fragt. 
 
7. Opdatering af vejledninger.  
 
8. Næste møde 
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1. Mulighed for bredere prisjusteringer på økologiske/certificerede kaffe? 
 
Sagsbehandler:  
Alle 
 

 

Baggrund: Mulighed for bredere prisjusteringer på økologiske/certificerede kaffe? 
 
 

Bilag: 
 
Indstilling: 
 
 

Beslutning:  
Kaffeleverandørerne går tilbage til deres indkøb, for at få viden og inspiration til hvordan man evt. 
Kan regulere økologisk/certificeret kaffe. 
 

 
 

2. Instant/flydende kaffe drøftes. 

Sagsbehandler:  
Alle 
 

 

Baggrund: Instant/flydende kaffe drøftes. 
 

Bilag: 
 

Indstilling: 
 
Beslutning: 
JDE vil forsøge at lave et oplæg der kan drøftes ved næste møde.  
 

 
 
 
3. Er alternative mælkeprodukter, eksempelvis havredrik relevant i Udbud på nuværende 
tidspunkt.  

Sagsbehandler:  
Alle 

 

Baggrund: 
Er alternative mælkeprodukter, eksempelvis havredrik relevant i Udbud på nuværende tidspunkt.  
 
Produktet findes ofte i fødevareudbud. Udfordringen er at små enheder ikke kan handle for de mi 
mumsbeløb det kræver at handle på fødevareudbud. 
 

Bilag: 
 
Indstilling: 
 

Beslutning: 
På nuværende tidspunkt er der umiddelbart ikke det store behov. Mulighed for at tilføje på  
tilbudslisten hvis behovet opstår 
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4. Drøftelse omkring 6-årig kontrakt fremfor 4-årig rammeaftale. 
Sagsbehandler:  
Alle 
 

 

Baggrund:  
Drøftelse omkring 6-årig kontrakt fremfor 4-årig rammeaftale. 
Der er fordele og ulemper. En af fordelene er at 6-årige kontrakter er mere hensigtsmæssige i  
forhold til maskinernes levetid og giver lavere omkostninger til montering/udskiftning af maskiner. 
Ulempen kan være at det er svært for leverandørerne at lave udvikling af produkter, da man i  
hele kontraktperioden skal kunne levere det tilbudte produkt eller tilsvarende til samme pris. 
 
Bilag: 
 
 

Indstilling: 
 
 

Beslutning: 
Ved 6-årige kontrakter anbefales det at der mulighed for gensidig opsigelsesmulighed. 
Varsling 12 måneder. 

 
 
 
5. Hvordan kan vi få mere bæredygtighed med i udbuddet? 
Sagsbehandler:  
Alle 
 

 

Baggrund: 
 

Bilag: 
 
 
Indstilling: 
 
Beslutning: 
Ordregiver bør overveje at efterspørge flere certificerede produkter. Certificerede produkter kan 
Være Fairtrade, Rainforest Alliance eller tilsvarende.   
Minimere forbruget af doseringsposer. 
Forslag til punkter som kan stilles som konkurrencekrav: 

CO2 udledning  
Energikilde ved produktion 
Emballage 
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6. Mulighed for prisregulering ved ændring af eksempelvis store prisændringer af oversøisk 
fragt.   
Sagsbehandler:  
Alle 
 

 

Baggrund: 
 

Bilag: 
 
 
Indstilling: 

 

Beslutning: 
Det undersøges om der eventuelt kan indskrives i udbudsmaterialet, at der kan reguleres i  
priserne i forhold indekset for fragtpriser på oversøisk fragt.  
Inden næste møde gennemgår hver enkelt nedenstående link og overvejer hvordan dette kan 
implementeres i udbudsmateriale.  
www.econdb.com/maritime/summary 
 

 
 
 
7. Opdatering af vejledninger. 

Sagsbehandler:  
Alle 
 

 

Baggrund: 
 

Bilag: 
 
 

Indstilling: 
 
 

Beslutning: 
Ved næste møde gennemgås vejledninger og der laves udkast til nye vejledninger. Her kan evt.  
Medtages erfaringer fra igangværende udbud (KomUdbud). 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

http://www.econdb.com/maritime/summary
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8. Dato og sted for næste møde.  

Sagsbehandler:  
Peter Henningsen 
 

 

Baggrund: 
 
JDE Middelfart 
 
DATO – 03. april 2024 kl. 9.30 til 15.00 
 
Dagsorden – De punkter som ikke nåede at blive behandlet d. 29/8 
 

Bilag: 
 
 

Indstilling: 
 
 
Beslutning: 
Gruppen beslutter, at 
 

 
 


